

## Referat af skolebestyrelsesmøde d. 23. august

Dato: Onsdag d. 23. august 2017 kl. 17.00-19.00

Sted: Stort mødelokale, Strandboulevarden 47, stuen i administrationen

Tilstede: Nikolaj Vagner, Alfonsus Molenbroek, Eva Søvn Dahl Kok, Natascha Dayan, Maria Viggoson, Sandra Ernstsen, Brian Hansen, Nina Garst Jensen, Jeppe Terp, Niels Jensen, Lars Aaberg og Mette Lund Thomsen

Ikke til stede: Saloumed Melat-Oxfeldt, Claes Mørkberg, Jacob Jabali, Mads Christensen og Lars Christensen

Bestyrelsen lavede en kort velkomst og præsentationsrunde, da vi har fået to nye medarbejderrepræsentanter:

Niels Jensen, TR-suppleant fra Familiekurserne

Jeppe Terp, TR-suppleant fra specialklasserækken.

På sigt skal vi have to elever med fra specialklasserækken – samt en forældrerepræsentant.

### 1. Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02)

Alfonsus blev valgt.

### 2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 17.02 – 17.05 )

Der var ikke nogen ændringer til referatet, men der blev spurgt ind til en formulering fra sidste referat om, at klubben midlertidig er flyttet ind i lokaler på skolen. Betegnelsen " midlertidig" er korrekt og dækker over, at klubben vil kunne være i vores lokaler ind til, vi selv har så mange årgange, at lokalerne skal bruges til skolebrug.

Under dette punkt blev det også fastslået, at bestyrelsen skal holde øje med, at rengøringen fungerer godt på vores nye skole.

Referatet blev godkendt.

### 3. Orientering fra (25 min – 17.05-17.30)

a. Skoleleder:

- Skolestart: Er forløbet ok. Dog var der en del af byggeriet, som ikke klar til skolestart, og personalet har arbejdet virkeligt hårdt for at kunne byde eleverne ind i skolen.
- Byggeri: Der har været et stort fokus på at skabe sikkerhed for eleverne i forhold til, at byggeriet endnu ikke er helt færdigt. Der er også 24 timers vagt på, ind til alarmen kan tilknyttes.

- Skybrud: Der har været skybrud i august, hvor både Lars og Nikolaj var inde på skolen en aften. Det har heddet sig i byggesagen, at skolen er skybrudssikret, men pumperne har ikke kørt som de skulle. Det skulle de gøre nu.
- Idræt uden hal: De fleste klasser har idræt i Svanemøllehallen – og køres med bus. Få klasser er på skolen/i salen ved Lomholt.
- 4 klasses skema er gået fra 30 til 33 timer – og eleverne har fået lidt mindre tid i bevægelsesbåndet, da der ikke er så meget tid til understøttende undervisning på 4.-6. klassetrin.
- Vinduessikringer: Vi har fået nogle henvendelser fra både personale og forældre ang. vinduessikringer. Ledelsen har forespurgt i forvaltningen – og kommunen har ikke planer om at sætte vinduessikringer op. Natascha kommenterede, at der er mange forældre som er interesserede i, at der kommer vinduessikringer op. Punktet tages op igen. Ledelsen genundersøger kommunens tilgang til vinduessikringer, og hvad andre skoler gør for at sikre eleverne i forhold til vinduer.

b. Personale:

- Familiekurserne er kommet godt i gang. Der er fuldt hus med 11 familier på Amager og 10 familier på Østerbro.
- Specialklasserækken har holdt 14 dages introforløb for de 70 elever. Specialklasserækken er delt i to team, der ligger på hver sin etage, ART og SUH.. Eleverne har været en del ude af huset i introforløbet, hvilket nok nedskaleres til næste år, da flere elever vil profitere af at starte stille og roligt op. Der er etableret to 9. klasser, de andre klasser er delt mellem 6.-8. kl. elever.
- Almenskolen: Personalet er ret imponerede over at være blevet etableret i vores nye skole. Det er fantastiske klasserum. Personalet er også meget interesserede i at sikre elevernes tryghed og sikkerhed. Det er nyt, at eleverne skal spise i kantinen sammen – det skal alle lære. Det virker som om, eleverne er glade for den nye skole.
- Personalet er i gang med en undersøgelse omkring antallet af børne- og voksentoiletter.
- Udearealerne: Der er en del larm omkring skolen på grund af håndværkere. Personalet har opmærksomhed på at få lukket vinduer i undervisningen – og lufte ud i pauserne.

c. Skolebestyrelsesformanden:

- Har også opfattelsen af, at eleverne er glade for den nye bygning.
- Der er et dialogmøde om lidt i oktober – denne gang er det kun formanden, som er indbudt. Hvis nogen gerne vil med, kan det aftales med Nikolaj. Et dialogmøde er delt i to afdelinger: Et for skolebestyrelsen og ledelse i hele kommunen med oplæg og drøftelser – derefter samles skolerne i Indre by/Østerbro til anden del af mødet.

d. Fra udvalgene, hvis der er nyt (byggeri, trafik, ansættelse, værdi og digital kultur)

- Byggeri: Byggeudvalget ønsker at få et byggemøde i september for at følge processen. Her skal der spørges ind til tidsplanen for hallen, som endnu ikke har en deadline. Der har også været skybrud i hallen.
- Trafik: Brian har haft kontakt til Sikker skolevej, som appellerer til, at vi får lavet en trafikpolitik, og at vi får udvalgt en færdselstrafiklærer. Det er ligeledes lykkedes at få en kys-kør-bane uden for skolen, hvilket er etableret allerede. Under dette punkt blev udvalget bedt om at se på, om vi skal bede Sikker trafik hjælpe med at forlænge grøn-tider i overgangene på Strandboulevarden. Det blev også besluttet, at vi skal lave en trafikpolitik i dette skoleår.

- Digital strategi: Personalet er blevet hørt om den digitale strategi. Det vil blive indarbejdet i den digitale strategi – og punktet vil komme på skolebestyrelsesmødet senere.

Under dette punkt fremkom en debat i bestyrelsen, om hvorvidt vi skal have et traditionsudvalg, da det er godt at have gode, fasttømrende traditioner. Bestyrelsen nåede dog frem til ikke at lave et traditionsudvalg, men give plads til, at traditioner kan udvikle sig i et roligt tempo.

Under dette punkt blev der også fremført, at det er ærgerligt, at der ikke er ordentlige garderober til 3. og 4. klasse, men lockers i klassen og stumtjenere i svalegangen: Dette skyldes, at garderober ikke er tænkt igennem i byggeplanerne.

#### 4. Årsplan og oversigt over udvalg (15 min – 17.30-17.45)

Årsplanen for bestyrelsens arbejde blev vedtaget uden ændringer.

Udvalgsoversigten blev gennemgået og revideret:

Tema	Deltagere
Byggeri	Nikolaj, Brian, Mads Lars, Mette
Digital dannelse	Lars, Claes Mette, Lars, Mikkel
Trafik	Brian, Maria Lars, Mette
Ansættelse	Nikolaj, Claes, Natascha Lars, Mette

#### 5. Den fælles bestyrelse – Hafnia + SPS (D) (15 min – 17.45-18.00)

Kort drøftelse af, hvordan arbejdet i den samlede bestyrelse skal forløbe.

17-18 er et implementeringsår – og vi satser på at få en forældrerepræsentant fra Hafnia-specialklasserækken til bestyrelsesvalget i foråret 2018.

Bestyrelsen vil gerne prioritere, at der kommer punkter fra Familiekurserne og specialklassedelen på bestyrelsens dagsorden. På den måde kan Niels og Jeppe bringe punkter til dagsordenen ved at skrive til Mette.

På sigt skal vi have samkørt vores principper og ordensregler mm. Dette kommer på punkt på næste møde. Mette samler et overblik over, hvad de to oprindelige skoler har liggende til næst møde.

Det er også relevant, at vi på sigt inviterer to elevrådsrepræsentanter fra Hafnia- med til mødet.

## 6. Ønsker til og revidering af principper (10 min – 18.10-18.20) (B)

Ud fra overblik over skolens nuværende principper/politikker drøftede skolebestyrelsen, om der er principper, som skal revideres – eller om der er ønsker til nye.

Som skrevet under sidste punkt samler Mette et overblik over, hvad Hafniaskolen og det tidligere SPS har liggende af principper mm. Punktet kommer på næste møde.

Bestyrelsen har ligeledes besluttet at lave en trafikpolitik – og der er et ønske om, at vi får foldet sundhedspolitikken ud yderligere.

## 7. Trivselsmåling (35 min) (O + D) (18.20-18.55)

Lars og Mette gennemgik elevernes trivselsmåling for 16-17 med en sammenligning til resultaterne i 15-16. Der var ikke store afvigelser.

Skolen har følgende plan for det videre arbejde:

- Der skal udarbejdes en undervisningsmiljøvurderingsplan sammen med elevrådet på baggrund af resultaterne af trivselsmålingen og elevernes ideer til, hvordan vi kan forbedre undervisningsmiljøet i den nye skolebygning.
- Almenskolen har et udviklingsarbejd i gang i dette skoleår: " Det gode læringsfællesskab" , hvor der skal udarbejdes et fælles kodeks for vores fællesskab i relation til klasseledelse.
- Vi skal holde fokus på rene og ordentlige toiletter her på vores nye, flotte skole.

## 8. Eventuelt (5 min. – 18.55-19.00)

Der er indvielse af den nye skole d. 9.10. kl. 14 m. Pia Allerslev og Frank Jensen. Bestyrelsen er inviteret til arrangementet, som sandsynligvis skal foregå i atriumgården.

Der bliver holdt et arrangement med de frivillige fra Ældresagen i morgen på skolen med kaffe og tak for indsatsen.

Specialklassereækken vil gerne have Ældresagen med ind i undervisningen. Lars taler med ledelsesgruppen.

Vores naboer rundt om skolen vil blive inviteret på et besøg på skolen. Tilrettelæggelsen af dette arrangement kommer på som punkt på næste møde.

Der fremkom et spørgsmål til lån af lokaler: Hvad kan man låne?

Lars svarede til dette, at man ikke kan låne lokaler endnu - ikke før vi har alarmsystem. Skolen tænker, at kantinen bliver det sted, forældre kan låne til klassearrangementer. Der bliver informeret om dette i et kommende nyhedsbrev.

Morgensang fortsætter på et tidspunkt, når vi har fundet et egnet sted. Det har været planen, at morgensang skal foregå i atriumgården, som endnu ikke er færdig. Ledelsen skriver ud til forældre om dette i et nyhedsbrev.

Mødet sluttede kl. 19.00 - referent: Mette